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Protokół  XXVIII sesji 

Rady Miejskiej we Włoszczowie 

z dnia  24 lutego 2021 roku 

 

                Obrady dwudziestej ósmej sesji Rady Miejskiej we Włoszczowie  rozpoczęły się 

o godzinie 900  i trwały do godzinny 1015. W obradach sesji uczestniczyło 12 radnych zgodnie 

z listą obecności (nieobecni radni Jerzy Wiśniewski, Piotr Turczyński).  

W sesji uczestniczyli również: 

1. Grzegorz Dziubek – Burmistrz Gminy 

2. Henryka Skiba – Sekretarz Gminy 

3. Dariusz Górski - Skarbnik Gminy 

4. Włodzimierz Rak – Naczelnik Wydziału FIP 

5. Michał Ślęzak – Naczelnik Wydziału MRO 

6. Iwona Boratyn  - Rzecznik prasowy Gminy Włoszczowa 

7. Maja  Kokowska –  Radca Prawny. 

       

Obradom przewodniczył Grzegorz Dudkiewicz.  

Przewodniczący Rady Miejskiej powitał wszystkich zaproszonych gości. 

 

Radni minutą ciszy uczcili pamięć zmarłego radnego Mirosława Małeckiego. 

Do punktu 1  

Przewodniczący Rady - otworzył obrady dwudziestej ósmej sesji VIII kadencji Rady Miejskiej 

we Włoszczowie. 

Stwierdził, iż zgodnie z listą obecności w obradach uczestniczy 12 radnych i obrady są 

prawomocne.  

Na sekretarza obrad powołał Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Krzysztofa Suligę.  

 

Do punktu 2 

Przewodniczący Rady – zwrócił się z pytaniem czy są uwagi lub propozycje zmian  

do porządku obrad. Przewodniczący wycofał z porządku obrad w punkcie 5 podpunkt 6: projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

na terenie Gminy Włoszczowa w celu przekazania go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu. 

Przewodniczący Rady – poddał pod głosowanie przyjęcie porządku obrad wraz z wprowadzoną 

zmianą. 

Głosowanie: 12 głosów „za”, porządek obrad został przyjęty. 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie  prawomocności obrad, powołanie sekretarza obrad.  

2. Zatwierdzenie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu  XXVII sesji VIII kadencji Rady Miejskiej we Włoszczowie. 

4. Informacja Burmistrza z realizacji uchwał  XXVII sesji Rady Miejskiej   

5. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) rozpatrzenia skargi na niewłaściwe działanie Burmistrza Gminy Włoszczowa, 

2) rozpatrzenia petycji wniesionej w dniu  11 grudnia 2020r., 

3) rozpatrzenia petycji wniesionej w dniu  14 grudnia 2020r., 

4) pozostawienia bez rozpatrzenia petycji wniesionej w dniu 21.12.2020r., 

5) rozpatrzenia pisma z dnia 15.01.2021r. o podjęcie uchwały popierającej list otwarty” Alarm 

STOP zabójczemu GMO-STOP niebezpiecznej SZCZEPIONCE!” oraz podjęcie działań 

edukacyjnych w zakresie obrony przed zachorowaniem, 

6) wskazania wstępnej lokalizacji nowych przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy 

Włoszczowa dla zaspokojenia potrzeb mieszkańców, 

7) zmieniającą uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie  na rzecz Gminy 

Włoszczowa prawa użytkowania wieczystego nieruchomości położonej w Woli Wiśniowej, 
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niezbędnej na urządzenie drogi oraz wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu,  

8) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy 

Włoszczowa na rzecz użytkownika wieczystego tej nieruchomości,  

9) określenia zasad udzielania dotacji celowej na wymianę źródła ciepła w celu ograniczenia 

zanieczyszczenia powietrza na terenie Gminy Włoszczowa, 

10) przyjęcia ”Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt z terenu Gminy Włoszczowa na 2021 rok,  

6. Sprawy różne. 

7. Zamkniecie obrad. 

 

Do punktu 3                                                                                                                                                                                                                                                

Przyjęcie  protokołu XXVII sesji  Rady Miejskiej we Włoszczowie. 

Przewodniczący Rady -  zwrócił się do Rady informując, iż protokół  XXVII sesji  Rady 

Miejskiej VIII kadencji z dnia 28 stycznia 2021r. pozostawał do wglądu w Biurze Rady  

Miejskiej, każdy radny miał możliwość zapoznania się i wniesienia uwag.  Zapytał czy  są  

uwagi co do treści protokołu. W związku z tym, że nie zostały zgłoszone żadne uwagi, protokół 

poddany został pod głosowanie. 

Głosowanie: 12 głosów „za”  -  protokół został przyjęty. 

Do punktu 4 

Informacja Burmistrza Gminy z realizacji uchwał  z  XXVII sesji  Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Rady – poprosił Burmistrza o przedstawienie informacji z realizacji uchwał. 

Burmistrz - poinformował, iż na XXVII sesji Rady Miejskiej w dniu 28 stycznia  2021r. podjęto 

4  uchwały, które w dniu 28 stycznia 2021r.przekazano: 

−  Wojewodzie Świętokrzyskiemu w trybie art. 90 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie 

gminnym – 4 uchwały, 

− w dniu 28 stycznia 2021r. przekazano do ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Świętokrzyskiego w trybie art. 15 ust. 1 ustawy z dnia 20 lipca 2000r. 

o ogłoszeniu aktów normatywnych i niektórych aktów prawnych - 1 uchwałę. 

Burmistrz  - przedstawił informację dotyczącą realizacji uchwał podjętych na XXVII sesji. 

Poinformował również, że w okresie między sesjami wydał 10 zarządzeń dotyczących 

funkcjonowania Urzędu i jednostek organizacyjnych. 

 

Do punktu 5.1  
rozpatrzenia skargi na niewłaściwe działanie Burmistrza Gminy Włoszczowa 

Przewodniczący Rady –  zapytał czy są pytania do projektu uchwały, pytań nie wniesiono.  

Odczytał treść uchwały pomijając podstawę prawną i uzasadnienie, a po jej odczytaniu 

przystąpiono do głosowania. 

W wyniku głosowania Rada Miejska we Włoszczowie 12 głosami ”za” (jednogłośnie) podjęła 

uchwałę Nr XXVIII/184/21  w sprawie rozpatrzenia skargi na niewłaściwe działanie Burmistrza 

Gminy Włoszczowa 

Do punktu 5.2 
rozpatrzenia petycji wniesionej w dniu  11 grudnia 2020r. 

Przewodniczący Rady –  zapytał czy są pytania do projektu uchwały, pytań nie wniesiono.  

Odczytał treść uchwały pomijając podstawę prawną i uzasadnienie, a po jej odczytaniu 

przystąpiono do głosowania. 

W wyniku głosowania Rada Miejska we Włoszczowie 12 głosami ”za” (jednogłośnie) podjęła 

uchwałę Nr XXVIII/185/21 w sprawie rozpatrzenia petycji wniesionej w dniu  11 grudnia 2020r. 

Do punktu 5.3 
rozpatrzenia petycji wniesionej w dniu  14 grudnia 2020r. 

Przewodniczący Rady –  zapytał czy są pytania do projektu uchwały pytań nie wniesiono.  
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Przewodniczący Rady - odczytał treść uchwały pomijając podstawę prawną i uzasadnienie, a po 

jej odczytaniu przystąpiono do głosowania. 

W wyniku głosowania Rada Miejska we Włoszczowie 12 głosami ”za” (jednogłośnie) podjęła 

uchwałę Nr XXVIII/186/21  w sprawie rozpatrzenia petycji wniesionej w dniu  14 grudnia 2020r. 

Do punktu 5.4   
pozostawienia bez rozpatrzenia petycji wniesionej w dniu 21.12.2020r. 

Przewodniczący Rady – zapytał czy są  pytania do projektu uchwały, pytań nie wniesiono. 

Odczytał treść uchwały pomijając podstawę prawną i uzasadnienie, a po jej odczytaniu 

przystąpiono do głosowania. 

W wyniku głosowania Rada Miejska we Włoszczowie 12 głosami ”za” (jednogłośnie) podjęła 

uchwałę Nr XXVIII/187/21 w sprawie pozostawienia bez rozpatrzenia petycji wniesionej w dniu 

21.12.2020r. 

Do punktu 5.5  
rozpatrzenia pisma z dnia 15.01.2021r. o podjęcie uchwały popierającej list otwarty „Alarm 

STOP zabójczemu GMO-STOP niebezpiecznej SZCZEPIONCE!” oraz podjęcie działań 

edukacyjnych w zakresie obrony przed zachorowaniem  

Przewodniczący Rady – zapytał czy są  pytania do projektu uchwały, pytań nie wniesiono. 

Odczytał treść uchwały pomijając podstawę prawną i uzasadnienie, a po jej odczytaniu 

przystąpiono do głosowania. 

W wyniku głosowania Rada Miejska we Włoszczowie 12 głosami ”za” (jednogłośnie) podjęła 

uchwałę Nr XXVIII/188/21 w sprawie rozpatrzenia pisma z dnia 15.01.2021r. o podjęcie 

uchwały popierającej list otwarty” Alarm STOP zabójczemu GMO-STOP niebezpiecznej 

SZCZEPIONCE!” oraz podjęcie działań edukacyjnych w zakresie obrony przed zachorowaniem.  

Do punktu 5.6   
wskazania wstępnej lokalizacji nowych przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy 

Włoszczowa dla zaspokojenia potrzeb mieszkańców 

Przewodniczący Rady – zapytał czy są  pytania do projektu uchwały, pytań nie wniesiono. 

Odczytał treść uchwały pomijając podstawę prawną i uzasadnienie, a po jej odczytaniu 

przystąpiono do głosowania. 

W wyniku głosowania Rada Miejska we Włoszczowie 12 głosami ”za” (jednogłośnie) podjęła 

uchwałę Nr XXVIII/189/21 w sprawie wskazania wstępnej lokalizacji nowych przystanków 

komunikacyjnych na terenie Gminy Włoszczowa dla zaspokojenia potrzeb mieszkańców. 

 Do punktu 5.7   
zmieniającą uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie  na rzecz Gminy 

Włoszczowa prawa użytkowania wieczystego nieruchomości położonej w Woli Wiśniowej, 

niezbędnej na urządzenie drogi oraz wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu 

Przewodniczący Rady – zapytał czy są  pytania do projektu uchwały, pytań nie wniesiono. 

Odczytał treść uchwały pomijając podstawę prawną i uzasadnienie, a po jej odczytaniu 

przystąpiono do głosowania. 

W wyniku głosowania Rada Miejska we Włoszczowie 12 głosami ”za” (jednogłośnie) podjęła 

uchwałę Nr XXVIII/190/21 w sprawie zmieniającą uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 

odpłatne nabycie  na rzecz Gminy Włoszczowa prawa użytkowania wieczystego nieruchomości 

położonej w Woli Wiśniowej, niezbędnej na urządzenie drogi oraz wyrażenia zgody na 

ustanowienie służebności przesyłu. 

Do punktu 5.8   
wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Włoszczowa 

na rzecz użytkownika wieczystego tej nieruchomości  

Przewodniczący Rady – zapytał czy są  pytania do projektu uchwały, pytań nie wniesiono. 

Odczytał treść uchwały pomijając podstawę prawną i uzasadnienie, a po jej odczytaniu 

przystąpiono do głosowania. 

W wyniku głosowania Rada Miejska we Włoszczowie 12 głosami ”za” (jednogłośnie) podjęła 

uchwałę Nr XXVIII/191/21 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej 

stanowiącej własność Gminy Włoszczowa na rzecz użytkownika wieczystego tej nieruchomości. 
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Do punktu 5.9  
określenia zasad udzielania dotacji celowej na wymianę źródła ciepła w celu ograniczenia 

zanieczyszczenia powietrza na terenie Gminy Włoszczowa 

Przewodniczący Rady – zapytał czy są  pytania do projektu uchwały. 

Radna Anna Błaszczyk – zapytała dlaczego we wniosku o dotacje celową na wymianę źródła 

ciepła nie ma pomp ciepła, są piece c.o. zasilane gazem, olejem opałowym, peletem, 

podłączenie do sieci ciepłowniczej. W § 2 ust. 3 jest zapis, że dotacji udziela się na refundację 

wydatków związanych z zakupem i montażem urządzeń i materiałów fabrycznie nowych, 

zamontowanych  po raz pierwszy posiadających co najmniej dwuletnią gwarancję. Zdarza się, 

że mieszkańcy mają piece węglowe, które są modernizowane i  przekształcane do spalania 

peletem. Czy tego nie można uwzględnić przy dotacjach?  

Burmistrz – odpowiadając stwierdził, iż wywołana została uchwała pierwsza w naszym 

województwie żeby mieszkańcy mogli się ubiegać o dotację i jest to zachętą do wymiany 

pieców, które wywołują smog w okresie grzewczym. Sprawa pomp ciepła - trzeba mieć 

rozeznanie jakie będzie zainteresowanie, przeznaczona kwota nie jest wysoka, koszt instalacji 

pompy ciepła jest dość duży w granicy 50-60 tysięcy złotych. Dotacja kierowana jest do osób 

o przeciętnym statusie, aby mieli możliwość wymiany tych starych pieców, które 

zanieczyszczają środowisko.  Dotacja wynosi do 5 tysięcy złotych, ale można również 

skorzystać z innych dotacji. Modernizacja to raczej nie, chodzi o piece z określonymi normami 

z certyfikatem - wymagana klasa 5.     

Radny Zbigniew Woldański – zapytał jak należy rozumieć zapis, że dotacji udziela się na 

refundację wydatków związanych z zakupem i montażem pieca c.o. Czy tylko  do zakupu 

pieca? 

Burmistrz – powiedział, że dotacja obejmuje zakupu pieca oraz wykonanie infrastruktury z tym 

związanej. Dotacja 50% poniesionych kosztów na zakup i montaż, nie więcej jednak niż 5 

tysięcy złotych. Jeżeli poniesiony całkowity koszt wyniesie np. 20 tysięcy złotych  to 50% 

stanowi 10 tysięcy złotych, a  dotacja z Gminy wyniesie maksymalnie 5 tysięcy złotych.   

Radny Michał Szafrański – zapytał czy do programu rządowego można wliczyć tę dotację jako 

wkład własny, czy dofinansowanie można łączyć? Czy można otrzymać dofinansowanie do 

przyłącza gazowego? W uchwale jest zapis o piecu gazowym. 

Burmistrz – odpowiedział, że istnieje ze strony Gminy taka możliwość, aby wliczyć tę dotację 

jako wkład własny.  Można również skorzystać z dofinansowania do przyłącza gazowego.   

Radny Dariusz Gieroń – zaproponował, aby zakupić drona do monitorowania smogu. 

Burmistrz – poinformował, iż kilka firm oferowało różnego rodzaju urządzenia do 

monitorowania smogu. Jednak po konsultacjach z ekspertami od smogu, którzy uznali te 

urządzenia jako  chwyt marketingowy, odstąpiliśmy od ich zakupu. Kwestia zakupu drona - na 

to urządzenie trzeba mieć uprawnienie i przeszkoloną osobę, jeśli są zgłoszenia, że gdzieś 

występuje nasilenie smogu Gmina reaguje i prowadzone są kontrole kończące się mandatem.  

Radny Michała Szafrański – czy dotacja ze środków publicznych z innych źródeł stanowiąca 

pomoc publiczną de minimis nie koliduje z pomocą Gminy.? 

Michał Ślęzak Naczelnik Wydziału MRO – powiedział, że w naszej uchwale  jest zapis, że 

dotacje stanowią pomoc de minimis, ale chodzi przede wszystkim o rolników.  Jeśli chodzi o 

osoby fizyczne, nie ma to zastosowania, a jeśli chodzi w ogóle o pomoc de minimis ma swoje 

limity i w tym momencie, jeśli uzyskuje dotacje z innych też źródeł, to ma na poszczególne 

gospodarstwo swój limit.  

Zbigniew Woldański –  poprosił o wyjaśnienie jakie są limity dla rolnika czy osoby 

prowadzącej działalność gospodarczą. 

Naczelnik Michał Ślęzak – poinformował, iż kwota ta wynosi 200 tysięcy złotych na osobę. 

Jednak z uzyskanej opinii Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi wynika, aby w momencie 

udzielania dotacji monitorować cały czas wskaźnik, jaki jest przyznany dla naszego kraju. W 

zeszłym roku np. przy pomocy de minimis dla rolników przy usuwaniu wyrobów azbestowych 
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ten limit był na pograniczu, obecnie on już jest osiągnięty. Jest luty 74% jest taki stopień 

wykorzystania w skali kraju i my w momencie, gdy będą składać wnioski osoby, które są 

rolnikami, będziemy w danym dniu już to monitorować, bo mogą te wnioski w tym roku być 

odrzucane ze względu właśnie na ten próg.  

Radny Czesław Młynarczyk – zapytał jaka jest przewidziana kwota w budżecie na 

dofinansowanie i jak długo będzie trwał ten program. 

Burmistrz – poinformował, iż w budżecie przewidziana jest kwota 160 tysięcy złotych na ten 

rok, czyli  z dofinansowania  może skorzystać około 30 osób. 

Radny Michał Szafrański -  zapytał od kiedy rozpocznie się nabór wniosków, bo  w uchwale 

jest zapis tylko do kiedy są  przyjmowane - do 30 maja br. 

Burmistrz – poinformował, iż  nabór wniosków rozpocznie się od 1 kwietnia 2021roku.  

Przewodniczący Rady – zapytał czy są jeszcze pytania do projektu uchwały. 

Zwrócił się do Rady o wyrażenie zgody na nieodczytywanie treści uchwały z uwagi na obszerny 

materiał. Zarządził głosowanie. 

W wyniku głosowania Rada Miejska we Włoszczowie 12 głosami ”za” (jednogłośnie) podjęła 

uchwałę Nr XXVIII/192/21 w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej na wymianę 

źródła ciepła w celu ograniczenia zanieczyszczenia powietrza na terenie Gminy Włoszczowa. 

Do punktu 5.10   
przyjęcia ”Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt z terenu Gminy Włoszczowa na 2021 rok” 

Przewodniczący Rady – zapytał czy są  pytania do projektu uchwały, pytań nie wniesiono.  

Zwrócił się do Rady o wyrażenie zgody na nieodczytywanie treści uchwały z uwagi na obszerny 

materiał. Zarządził głosowanie. 

W wyniku głosowania Rada Miejska we Włoszczowie 12 głosami ”za” (jednogłośnie) podjęła 

uchwałę Nr XXVIII/193/21 w sprawie przyjęcia ”Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt z terenu Gminy Włoszczowa na 2021 rok”. 

 

Do punktu 6         

          Sprawy różne 

Przewodniczący Rady – poinformował, iż w dniu 27.01.2021r. do Biura Rady Miejskiej we 

Włoszczowie wpłynęła uchwała Nr VI/3/2021  Zgromadzenia Związku Gmin Ziemi 

Włoszczowskiej z dnia 26.01.2021r. zmieniająca Statut Związku Gmin Ziemi Włoszczowskiej. 

Wprowadzone do statutu zmiany związane są z wykreśleniem Gminy Krasocin ze Związku. W dniu 

19 listopada 2020 roku Rada Gminy Krasocin podjęła uchwałę  w sprawie zamiaru wystąpienia 

Gminy Krasocin ze Związku Gmin Ziemi Włoszczowskiej. 

Odczytał treść uchwał Nr VI/3/2021  Zgromadzenia Związku Gmin Ziemi Włoszczowskiej z dnia 

26.01.2021r. zmieniająca Statut Związku Gmin Ziemi Włoszczowskiej. 

Następnie poinformował ,iż zgodnie z art. 67a ustęp 3 ustawy o samorządzie gminnym rada gminy 

może, w formie uchwały, wnieść sprzeciw w stosunku do uchwały zmieniającej statut związku 

w terminie 30 dni od dnia doręczenia tej uchwały. Wniesienie sprzeciwu wstrzymuje wykonanie 

uchwały zmieniającej statut związku.  Biorąc pod uwagę fakt, iż wykreślenie Gminy Krasocin 

nastąpiło na wniosek Rady Gminy zaproponował przegłosowanie następującego stanowiska : 

„Rada Miejska we Włoszczowie nie wnosi sprzeciwu w stosunku do uchwały NR  VI/3/2021   

Zgromadzenia Związku Gmin Ziemi Włoszczowskiej z dnia 26.01.2021r. zmieniającej Statut 

Związku Gmin Ziemi Włoszczowskiej”. 

Głosowanie: 12 głosów „za” (jednogłośnie) stanowisko zostało przyjęte. 

Przewodniczący Rady – zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos w  sprawach różnych. 

Radna Anna Błaszczyk – powiedziała, że na stronie Gminy ukazało się kilka artykułów na temat 

opadów śniegu: zima nie odpuszcza, pada śnieg w kraju jak i we Włoszczowie. W artykułach 

zabrakło jednak zdjęć jak są odśnieżane ulice w mieście.  Za odśnieżanie ulic odpowiadają 

właściciele danej drogi. Były komunikaty meteorologów, że będą opady śniegu czy nie można się 

było wcześniej przygotować do odśnieżania ulic?  Na osiedlu Reja i nie tylko drogi były w fatalnym 

stanie, pług przejechał raz w nocy. Ludzie byli zdeterminowani, do pracy musieli iść pieszo, bo nie 
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można było przejechać samochodem. Czy nie można było skierować pług do odśnieżenia 2-3 razy? 

Na osiedlu Reja jest około 200 domów, na ulicach zalegał śnieg. Co zawiodło? Czy ludzie nie 

wywiązali się z tego zadania tak jak trzeba? Coś z tym trzeba zrobić aby dalej tak nie było. 

Radny Dariusz Gieroń – powiedział, że z dniem 1 czerwca 2021 roku wchodzi w życie ustawa 

nowelizująca Prawo o ruchu drogowym. Nowelizacja wprowadza zasadę pierwszeństwa pieszych 

wchodzących na pasy. W trosce o bezpieczeństwo należy przeprowadzić na terenie gminy audyt 

przejść dla pieszych. Umożliwi to usuniecie ewentualnych nieprawidłowości, jak również 

wprowadzi się ewentualne udogodnienia na tych przejściach. 

Radny Michał Szafrański -  poinformował, iż zwrócił się do ŚZDW w Kielcach o ponowne 

zweryfikowanie przejścia dla pieszych na skrzyżowaniu z obwodnicą w Woli Wiśniowej na odcinku 

od strony Ewiny. ŚZDW udzielił odpowiedzi, która została zamieszczona na stronie Internetowej 

Gminy Włoszczowa. Po przeczytaniu tej odpowiedzi osoba pochodząca z Woli Wiśniowej,  

mieszkająca koło  Wrocławia  napisała e-mail informując, iż podobna sytuacja była u nich też na 

obwodnicy. Dopiero po kilkuletnich staraniach udało się zamontować instalację świetlną, gdyż  

rocznie dochodziło do kilkudziesięciu kolizji. Zamontowanie sygnalizacji zwiększyło 

bezpieczeństwo na tym odcinku obwodnicy.  Radny w swoim imieniu oraz mieszkańców poprosił, 

aby Urząd Gminy ze swojej strony również wystosował pismo o ponowne zweryfikowanie i montaż 

instalacji świetlnej. Przeprojektowanie teraz całego projektu jest niemożliwe i bardzo trudne, ale 

chociaż zainstalowanie tam świateł, które jak pokazuje doświadczenie z województwa 

dolnośląskiego, w zdecydowanie poprawiło bezpieczeństwo na tym odcinku.  

Sołtysi  otrzymali na piśmie zawiadomienie o wszczęciu postępowania w sprawie mienia gminnego, 

mają w tej sprawie wiele pytań. Jest okres pandemii, nie ma zebrań wiejskich, są wyszczególnione 

numery działek, które mogą być własnością Gminy. Mogą być takie sytuacje, że wskazana w 

rejestrze pod danym numerem działka nie należy do Gminy tylko do prywatnego właściciela, który 

posiada odpowiednie dokumenty. Jak wówczas należy postąpić, jak rozumieć.    

Burmistrz – odniósł się do zadanych pytań i wniosków: 

Powiedział, że od kilku lat takiej zimy nie było i odzwyczailiśmy się od śniegu. Tej zimy napadało 

dużo śniegu w krótkim czasie..  Na wielu wąskich uliczkach zaparkowane były samochody i były 

trudności z odśnieżeniem drogi, stąd te utrudnienia. Było wiele telefonów o interwencję, bo drogi 

zasypane. Do przetargu przystąpiła tylko jedna firma. Ostatnio takich zim nie było firmy zakończyły 

swoją działalność w tym zakresie.  

Należ pamiętać, że nie wszystkie drogi należą do Gminy. Są na naszym terenie też drogi powiatowe, 

wojewódzkie i te samorządy winny dbać o stan swoich dróg. 

Radny Zbigniew Woldański – zapytał jakie są koszty odśnieżania w porównaniu do lat ubiegłych. 

Burmistrz – poinformował, iż na terenie Gminy jest 120 kilometrów dróg  gminnych do odśnieżania, 

jeden przejazd kosztuje 10 tysięcy złotych razy dwa. 

Włodzimierz Rak Naczelnik Wydziału FIP – powiedział, że koszt np. za styczeń to 50 tysięcy 

złotych. Trzykrotny przejazd dróg to  koszt wynosi 120 złotych. Tylko jedna firma przystąpiła do  

przetargu  i ona również odśnieża drogi powiatowe, które są odśnieżane w pierwszej kolejność 

dopiero później nasze drogi.   

Burmistrz – poinformował, że odśnieżanie odbywało się też w godzinach nocnych, aby mieszkańcy 

rano mogli dojechać do pracy, szkoły, sklepu. Gdyby samochód, czy też ciągnik jeździł  częściej, 

zwłaszcza przy intensywnych opadach śniegu wręcz stale,  to budżet gminy tego nie wytrzyma.  

Radny Michał Szafrański -   zapytał czy nie można rozważyć w porozumieniu z innymi Gminami 

oraz Powiatem Włoszczowskim,  aby jedna firma obsługiwała wszystkie drogi. 

Burmistrz – poinformował, iż przerabiany był już ten temat z Powiatem, analizowano różne 

przypadki, ale sytuacja była by jeszcze gorsza np. piaskarka odśnieża w Dobromierzu a nagle jest 

pilna  interwencja, potrzeba odśnieżenia we Włoszczowie. Oczekiwanie na przyjazd byłoby bardzo 

długie. 

Przewodniczący Rady  - stwierdził, że skoro mamy rodzimą firmę PGKiM  to mogłaby się zająć 

również odśnieżaniem, kiedyś to wykonywała. 
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Burmistrz – odpowiedział, że posiadamy Spółkę  ale to nie znaczy, że musi odśnieżać. Wykonawca 

jest wyłaniany w drodze przetargu i nie można zlecić z wolnej ręki wykonania danej pracy. 

Przewodniczący Rady –  powiedział, że  PGKiM może przystąpić do przetargu, zakupi mniejszy 

sprzęt i będzie można odśnieżać wąskie uliczki osiedlowe. Niech przystąpi do przetargu na 

odśnieżanie miasta wówczas odciąży się ten sprzęt, który pracuje na drogach powiatowych i 

gminnych. Jedna firma wszystkiego nie załatwi. 

Burmistrz – powiedział, że nasza Spółka się modernizuje, realizowana jest inwestycja za ponad 14 

milionów złotych - dostosowanie wysypiska do norm. Własne wysypisko pozwala na zmniejszenie  

kosztów odbioru śmieci, dlatego musi  być modernizowane.   

Burmistrz  - powiedział, że dokonany zostanie przegląd przejść dla pieszych pod kątem 

widoczności. W sprawie skrzyżowania na obwodnicy, ta sprawa była już na tej sali omawiana, ze 

strony samorządu była również interwencja o poprawienie bezpieczeństwa na tym skrzyżowaniu. 

Sprawa Sołtysów - informacji w sprawie dotyczącej nieruchomości udzieli Naczelnik Wydziału 

MRO. 

Michał Ślęzak Naczelnik Wydziału MRO – poinformował, że Gmina posiada swoje mienie, działa 

na podstawie ewidencji gruntów i zapisów w księgach wieczystych. W stosunku do nieruchomości 

przy których widnieje  zapis w postaci „samoistne posiadanie Gmina Włoszczowa” zostały wszczęte 

postępowania w celu uregulowania tego stanu. Jeśli ktoś posiada tytuł prawny do danej 

nieruchomości to niech się ujawni, być może jako właściciel tej nieruchomości nie dokonał 

formalnego zapisu w ewidencji gruntów czy też w księgach wieczystych. Jest ku temu okazja. 

Gmina nie czeka na te nieruchomości nie chce ich usilnie przejąć tyko chce, aby był uregulowany 

stan prawny tych nieruchomości. 

Burmistrz - poinformował, iż we Włoszczowie jest duży problem z mieszkaniami. Powstają bloki  

mieszkalne, są inwestorzy zewnętrzni, natomiast jest problem z mieszkaniami socjalnymi. Trzeba 

pilnie przystąpić do budowy mieszkań socjalnych w mieście. Wybudowane zostaną dwa 

dwupiętrowe bloki mieszkalne na działce po byłym Przedszkolu. Istnieje możliwość 

dofinansowania do 80% wartości budowy. Powstaną  42 mieszkania o pow. do 25 m2  i większe, 

obecnie prowadzone są prace  nad ogłoszeniem przetargu na wykonanie projektu. Zostanie 

uwolniona działka przy ulicy Wąskiej i będzie w przyszłości zagospodarowana  po wyburzeniu 

istniejących budynków socjalnych ponieważ są one w bardzo złym stanie technicznym.  

Do punktu 7 

Przewodniczący Rady  - stwierdził, iż został wyczerpany porządek dzisiejszych obrad i zamknął 

obrady dwudziestej ósmej sesji Rady Miejskiej we Włoszczowie.  
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